

## Referat af bestyrelsesmøde Orø Lokalforum d. 16. november

kl. 17.00 – 19.00 - Orø Bådelaug

Deltagere: Kirsten, Jørgen, Niels, Pia og Simon

### Dagsorden:

1. Valg af ordstyrer og referent
2. Godkendelse af dagsorden
3. Formandens punkt
  - A. Præstegård- og have
  - B. Hammer Bakke vejmarkering
  - C. VAB Boliger
4. Udvalg
  - A. Færgekontaktudvalg
  - B. Trampestiudvalg
5. Strategisk-fysisk udviklingsplan for turisme på Orø
6. Landdistriktpolitisk borgermøde i Jyderup
7. Vaccinationsdag på Orø
8. Dialogmøde med Orø Beboerforening
9. Modtaget korrespondance
  - A. Skovrejsning på Orø
  - B. Brev vedr. Strategisk-fysisk udviklingsplan
  - C. Fartskilte i Næsby
10. Eventuelt

1. Simon Drost blev valgt som ordstyrer og Pia Harder blev valgt som referent.
2. Dagsordenen blev godkendt.
3. A: Arbejdsgruppen til bevarelse af Præstegården har holdt møde med Provsten og provstiets konsulent. Her var man blevet enige om, at der skal bevilges penge til at få en bygningskonsulent til at se på præstegården og komme med en vurdering af bygningens tilstand. Lokalforum har afgivet en støtteerklæring til bevarelse af Præstegården. Vi har bedt Orø Beboerforening om også at afgive en støtteerklæring. De havde ikke haft tid til at behandle vores henvendelse på sidste bestyrelsesmøde, vi afventer svar.  
B: Vi afventer stadig svar fra Frederikssund Kommune og Nordsjællands Politi. Simon Drost har haft talt med en af Holbæk Kommunes konsulenter på området. Han nævnte bl.a. at Hammer Bakke er kritisk i forhold til infrastrukturen, da den er udrykningsvej. Han fortalte også, at i Odsherred har man været nødt til at omlægge flere 2+1 veje.  
C: VAB bygger 6 nye boliger på Elnebjergvej. Det er glædeligt, men hvis man ser på ventelisterne, er der brug for endnu flere boliger. Vi arbejder derfor videre med at få bygget flere almennyttige boliger på Orø.  
Sammenslutningen af Danske Småøer holder seminar om boliger på småøerne d. 29.-30. november i Horsens. Vi vil tilbyde at betale kursusafgiften på 150,00 kr. samt transport, hvis en fra boligarbejdsgruppen ønsker at deltage. På seminaret skal der bl.a. tales om

fredede bygning og nybyg, flexboliger vs. bopælspligt, almene boliger, modulbyggeri og lånemuligheder til køb, renovering og byggeri på småøerne.

4. I den mellemliggende periode har der ikke været afholdt møder i udvalgene.
5. Hele landet – Sociale Arkitekter har præsenteret 3 nedslagspunkter for borgerpanelet som de anbefaler der skal arbejdes videre med, byrum og stisystem omkring Bybjerg, mødeområde på havnen og rekreativt område ved Snave mole. Flere har kritiseret forslagene for ikke at være godt nok undersøgt, fejlbehæftet og urealiserbare. Vi er enige i kritikken og vil trække os fra borgerpanelet, hvis der ikke tages hensyn til kritikken.
6. Kirkeminister og minister for landdistrikterne, Louise Schack Elholm havde inviteret til borgermøde i Jyderup d. 14. november, for at få gode input og tale med borgerne om de problemstillinger de oplever ude i landdistrikterne. Kirsten Flemming og Simon Drost deltog på vegne af Lokalforum.
7. Regionen har kontaktet Lokalforum angående afviklingen af en vaccinationsdag. Formanden har reserveret Forsamlingshuset til d. 22.11.23, hvor de kommer og giver influenza- og corona vaccinationer til pensionister, førtidspensionister og kronikere.
8. Lokalforum har inviteret Orø Beboerforening til dialogmøde på Hegnegården. Mødet er planlagt til første uge af januar 2024. Invitation er sendt til Beboerforeningen. Formanden har ligeledes skrevet og udtrykt ønske om, at vi i den mellemliggende tid holder kontakt omkring sager og vigtige emner der berører Orø.
9. A.: Information og kort fra Holbæk Kommune om, hvor der må rejses skov på øen. (bilag 1.)  
B.: To mails fra medlemmer af borgerpanelet som bakker op om, at det er borgerpanelet der, udvælger projekterne.  
C.: Kommunens vejingeniør har ringet og spurgt om der er problemer med de nye fartskilte i Næsby. Formanden tager en køretur øen rundt og tjekker skiltene.
10. A.: Lokalforum henvender sig til Orø Beboerforening for at høre om de laver en ansøgning om at blive "årets ø", hvis ikke, vil vi gerne lave en ansøgning.  
B.: En arbejdsgruppe, dannet på visionsdagen, er i gang med at lave en forsøgsudgave af en ø-avis.  
C.: Det er et problem for de frivillige brandmænd at skulle overholde fartgrænserne, når de bliver kaldt ud. De bedes henvende sig, Lokalforum vil gerne tage det op.

## BILAG 1.

Det skal læses sådan at der hvor der er farvet – er skovrejsning uønsket. Dvs. der hvor der er "hvidt" kan der rejses skov.

